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Această broșură a fost creată pentru a inspira oamenii mici și mari cu povești adevărate despre cei care ne
pot fi prieteni, vecini, colegi sau chiar familie. Te învităm să descoperi poveștile oamenilor de succes din cinci

localități ale județului Ilfov: Brănești, Buftea, Pantelimon, Sintești-Vidra, Tunari.
 

 Broșura modelelor de succes este parte din proiectul „Împreună pentru o școală incluzivă” , al cărui scop
este creșterea nivelului de acces la educație incluzivă de calitate. Proiectul este implementat de Fundația

Agenția de Dezvoltare Comunitară „Împreună”, în parteneriat cu Școala Gimnazială Nr. 1 Pantelimon; Școala
Gimnazială Nr. 4 Buftea, structură a Școlii Gimnaziale nr. 3 Buftea; Școala Gimnazială Nr. 1 Tunari; Școala

Gimnazială Nr. 3 Sintești – Vidra, structură a Școlii Gimnaziale Nr. 2 Crețești Vidra; Liceul Tehnologic „Cezar
Nicolau”.

 
Proiect realizat cu sprij inul financiar al Mecanismului Financiar al SEE 2014 – 2021. Conținutul paginii nu reflectă opinia oficială a Operatorului de

Program, a Punctului Național de Contact sau a Oficiului Mecanismului Financiar. Informații le și opiniile exprimate reprezintă responsabilitatea
exclusivă a autorului/autorilor.

 
Lucrăm împreună pentru o Europă verde, competitivă și incluzivă.

 



ALEXANDRA 
BEJINARIU

22 ANI
STUDENTĂ LA

FACULTATEA DE
MEDICINĂ

A fost foarte important
pentru mine să nu

renunț la școală. Nu
cred că ai reuș i să faci
nimic, nu neapărat în
medicină, în absolut

orice domeniu. E
foarte important să

te duci să înveți
pentru că așa îț i pui
baza, fundamentul.
Trebuie să ai o bază

de unde să pleci.
Deocamdată nu sunt

hotărâtă pe ce aș vrea
să mă specializez, mă

gândesc la
cardiologie, însă mai e
timp până trebuie să

iau o decizie. 

Nici eu nu am știut din
prima că vreau să dau la
Facultatea de Medicină.
Însă, dacă ar fi să dau

un sfat celor la început
de drum, le-aș spune să
nu se dea bătuți ș i să-ș i
dea seama că niciodată
nu e prea târziu să-ți
găsești o pasiune ș i să
mergi pe ea. Iar dacă ai
cea mai mică încredere
că ai vrea, că e ceva ce
ț i-ar plăcea să faci, ar fi
bine să încerci ș i să-ț i pui

toate șansele acolo. 
Dacă asta te pasionează,

orice e posibil. 

PANTELIMON



DIANA STAN 
16 ANI

ELEVĂ LA LICEUL
TEORETIC „DECEBAL”,

BUCUREȘTI

Eram la liceu când s-a
făcut un casting pentru un

spectacol de teatru ș i
toată lumea m-a îndrumat
să încerc. Nu pot să zic că
mi-am dorit din prima sau

că eram extrem de
entuziasmată, dar am zis

să merg, totuș i . 
Cu mine, erau peste 40 de
persoane pe loc. Am dat

castingul în ziua aceea, iar
după două zile m-au sunat
ș i m-au anunțat că am fost
acceptată. La început, din

nou, nu eram foarte
încântată, era ceva nou

pentru mine, nu știam la ce
să mă aștept. Dar am ajuns
la teatru, în sala de teatru,
ș i am zis: aici rămân! Simt
că acolo îmi e locul, acolo

mă simt acasă. 

Orice activitate, orice lucru
în plus, ajută. Observ, de
când sunt implicată în mai

multe activităț i, că mă
dezvolt mult mai frumos,

mult mai repede. E diferit
când vezi o altă lume. Te
vezi pe tine în oglindă ș i te
vezi diferită. Te vezi că poț i

din ce în ce mai mult. Îmi
place să mă implic în

activităț i, așa a fost mereu.
Ce m-a mai ajutat a fost că
nu am auzit niciodată de la
mama: nu te mai duce, nu o
să-ț i iasă. Contează foarte
mult un sprijin de la părinț i,
o vorbă. Când simț i că ești
jos ș i auzi ceva bun de la

cineva apropiat, îți dă
putere să te ridici. 

 

PANTELIMON



ANDREEA
UNGUREANU 

20 ANI
STUDENTĂ LA

FACULTATEA DE
MEDICINĂ VETERINARĂ

 Celor care acum îș i
aleg un drum le-aș

spune că nu o să fie
mereu totul greu. Știu că

urmează ș i examenele
de a VIII-a ș i examenul
de Bacalaureat, ș i e o

mare teamă pentru toț i .
Dar se poate! Ușor, ușor

se poate. Meseria o
alegi pe parcurs, dacă
ai o motivaț ie sau ceva

ce-ț i place, va fi foarte
simplu să-ți alegi după

liceul și apoi
facultatea. 

 

Îmi doresc să termin
acești șase ani ș i ar fi
un succes mare pentru

mine să absolv ș i să
ajung să profesez. Chiar
îmi doresc asta. E greu,
dar știu că o să pot. Îmi
doresc să fiu un model

de succes pentru
medicii pe care îi

cunosc, vreau să-i fac
mândri pe ei. Dar mai
ales pe familia mea. 

 
PANTELIMON



Prima dată când am
ajuns într-un platou de

televiziune am avut
emoț i i . Îmi amintesc că
l-am sunat pe tata să-i

spun să se uite la
televizor că eu dau

cadrele alea. Cred că
dacă faci ceea ce-ț i

place, ai rezultate și te
duci cu drag la muncă.

Nu simț i că îț i dorești
să-ț i schimbi jobul. Mie

îmi aduce satisfacț ie
meseria mea. Fac ceea

ce-mi place, îmi iese
ceea ce fac. Dacă

lucrez de atât timp ș i nu
am renunțat, mă

gândesc că fac cu
plăcere. 

 NICOLAE
NĂSTASE

41 ANI
 OPERATOR DE IMAGINE,

CAMERAMAN

Celor la început de drum
le-aș spune să-și urmeze
visul. E important să facă

ceea ce le place, să nu
renunțe, să aibă

încredere în ei, să fie
echilibraț i, să nu cedeze

foarte repede.
Câteodată, succesul te

poate face să fii
dependent de el. E

important pentru ceea ce
faci, să ai

perseverență,
încredere, susț inerea de
către ai tă i, de acasă, de
părinț i, de prieteni ș i să
existe un echilibru: să nu
uiț i, dacă mergi la job, că

ai ș i familie, ș i prieteni,
să le acorzi ș i lor timp. 

BUFTEA



ELISABETA
ILIE
42 ANI

PSIHOLOG/
PSIHOTERAPEUT

Din 2011 pot să spun că
lucrez exclusiv pe cont

propriu, fără a fi ș i
angajat în acelaș i timp.
A fost un început plin

de emoț ie ș i entuziasm,
în acelaș i timp,

satisfacț ia lucrului nu
poate fi descrisă în

cuvinte, este un efort
pentru care merită

fiecare clipă. Este într-
adevăr o profesie în
care investim foarte

mult din punct de
vedere personal, dar în

momentul în care ne
întâlnim cu oamenii pe

care îi ghidăm, de la cei
mai mici până la cei mai
mari, rezultatele muncii
noastre compensează
și încununează tot

acest efort. 

Contează enorm să
știm ce vrem. Munca
nu mai este muncă,
devine ceva ușor,

plăcut de dus, ceva la
care, atunci când

suntem în vacanță,
după ce ne-am

încărcat bateriile, ne
dorim să revenim. 

O definiț ie a
succesului, din punctul

meu de vedere, este
să valorific la maxim
potențialul pe care îl
am. Ș i fiecare dintre
noi avem un potenț ial
care este foarte mare.

Important este să-l
cunosc ș i să-l valorific.

BUFTEA



Am ales o școală
profesională, ca după

ce termin, să fiu
angajat direct. Am
oportunitatea, spre

exemplu, să mă
angajez la firma care

m-a sponsorizat pe
parcursul școlii

profesionale.
Celor care nu știu de

unde să apuce
lucrurile, le-aș spune

să facă ceea ce
simt. Să aleagă ei, să
nu aleagă părinț i i . Să

le placă lor, asta e
cel mai important.

 

CĂLIN
MARIAN

MACAȘOI
18 ANI

INSTALATOR DISTRIGAZ
 

Școala a contat
foarte mult pentru
mine. De la școala

gimnazială am pornit
spre școala

profesională, de acolo
am pornit spre a-mi
găsi o meserie, am

făcut practică ș i
atunci am învățat

elementele. Meseria în
parte se învață pe

teren. Dacă faci ceea
ce-ț i place, o faci cu

drag, din inimă, nu din
obligaț ie. Faci ce simț i

pe moment, ce simți
că este mai bine

pentru tine. Am pornit
cu gândul ăsta să
vreau să învăț, să

fac… ș i ușor, ușor am
reuș it. 

VIDRA



MARIAN
IONIȚĂ

22 ANI
INSPECTOR LA TAXE ȘI

IMPOZITE LOCALE

Am simț it de foarte
multe ori că vreau să

renunț. Pe parcurs, au
intervenit munca,
învățatul pentru

facultate, simțeam
nevoia ș i să am timpul
meu liber, dar m-am

ambiționat și am
reușit să termin

facultatea. Aveam
nevoie de bani ș i știam
că ai mei nu pot să-mi

ia tot ce-mi doresc,
așa că am vrut să fiu

independent financiar
în primul rând. Pe

timpul facultăț i i am
lucrat part-time ș i

într-un supermarket,
cu toate că a fost
dificil cum aveam

cursuri de dimineață
până seara. 

Nu am renunțat
niciodată ș i nu am

să renunț niciodată
la visul meu de a

ajunge cât mai sus
în carieră. 

Visul meu este să
ajung să lucrez în

domeniul turismului.
Încă de mic eram

foarte pasionat de
geografie ș i de
turism. E foarte

diferit de ceea ce
fac acum, dar

pentru mine ăsta e
doar un start. E un

loc de pornire spre
acel vis.  

VIDRA



FLORINA
TUDORACHE

48 ANI
ASISTENT MEDICAL

Îl vedeam pe tata, care
era sudor, cât muncește.

El mi-a zis: „Ai
încredere în tine și

pune mâna și învață”.
Cartea te schimbă,

cartea te face să fii om
în adevăratul sens al

cuvântului, indiferent ce
faci...Fiecare etapă a

vieții are rostul ei, dar
ai un singur scop. E
perioada în care îț i

pregătești viitorul, e
perioada cea mai

importantă în care îți
conturezi visurile, e

perioada în care
proiectele tale de viață

îș i pun amprenta. Nu
ești conștient de lucrul
ăsta. Timpul zboară,
lucrurile se complică.

 

Spun din proprie
experiență: să termin o
școală, căsătorită, cu un
copil, ș i cu alte nevoi, e
foarte greu. E greu să-ț i

alegi o meserie, dar ușor,
ușor, viața te îndrumă,
ceva îț i spune: Fă asta!

Să fii asistent medical e o
meserie grea. Una e să

faci un document ș i să-l
ștergi, să rupi o foaie ș i să
o iei de la capăt. Cu viața
omului e altceva. Dacă ai

greș it un tratament, o
pastilă, n-ai făcut ce ț i s-a
spus... acolo nu mai repari

nimic. Experiențele de
viață prin care am trecut,
m-au că l it, m-au motivat,

m-au ambiț ionat să nu
renunț la visurile mele. Ș i
asta îi sfătuiesc ș i pe cei

tineri să facă: să învețe, 
 că e cel mai bun lucru.

 

VIDRA



RĂZVAN
NICULAE

33 ANI
LĂUTAR

Încă de la început mi s-a
părut foarte frumoasă

această profesie, în
special prin puterea de

a schimba starea de
spirit a unei persoane,
lucru pe care l-am văzut

ș i la tată l meu când
cânta la diferite

evenimente. Totuș i,
începutul carierei nu a

fost tocmai ușor. Aveam
emoț i i înainte de un

spectacol sau mă
simțeam demoralizat

când știam că cineva mă
„vorbea de rău”. Toate

aceste momente mai
dificile m-au ambiționat

să muncesc mai mult,
iar cu timpul m-am

dezvoltat ș i am acumulat
experiență practică.

 Sfătuiesc tânăra
generaț ie să se

focuseze în primul
rând, pe școală iar

mai apoi să muncească
cât mai mult pentru

pasiunea lor. Vor
întâlni momente mai

grele sau se vor simț i
demoralizaț i de alț i i,
dar cel mai important

este ca în acel moment
să rămâi mai focusat

decât niciodată pentru
a-ț i dovedi, în primul
rând ț ie, iar mai apoi

celorlalț i, că ești
puternic. 

TUNARI



Secretul acestui
domeniul cred că este

pasiunea, care automat
îț i aduce determinare

deoarece nu este tocmai
ușor să fii mereu

perseverent. Aceste
lucruri îi sfătuiesc ș i pe

cei care acum sunt la
început de drum sau care

ar vrea să încerce un
instrument, să nu se dea

bătuți, să fie
perseverenți în a

exersa zilnic ș i în mod
special să îș i aleagă
foarte bine prietenii. 

Am început destul de
devreme să cânt la orgă,
cred că a jucat un rol ș i

familia mea în acest sens
deoarece tată l meu ș i

fratele meu sunt muzicieni.
Am 22 de ani, deci am
prins destul de multă

experiență. Pregătirea
mea a jucat un rol

important. Începuturile
mereu sunt mai grele, iar

la fel a fost ș i pentru
mine. Foarte mulț i prieteni
sau cunoștințe mi-au spus
că nu voi reuș i sau că nu

sunt bun pentru acest
domeniu. Acest lucru

normal că m-a demoralizat
iniț ial, dar după un timp

m-a motivat să muncesc
mai mult, chiar să le

demonstrez contrariul
acestora. 

VASILE
NICULAE

22 ANI
LĂUTAR

TUNARI
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